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SMOLIVECKÝ 
MĚSÍČNÍK 
 měsíčník obcí Mladý Smolivec, 

Starý Smolivec, Radošice, Budislavice a Dožice
 

 

Vánoční zábava 

Ve čtvrtek, 25. prosince, se konala ve Starém 
Smolivci taneční zábava. Pořadatelské služby se tentokrát 
ujali fotbalisté TJ Starý Smolivec. Připravili bohatou 
tombolu, ve které se, za 15 korun, v nadsázce řečeno, dalo 
vyhrát skoro cokoliv. Žehlicí prkno, kráječe na jablka, 
fotbalový míč, lahve vína, ale i něco tvrdšího, svačinka, 
velmi praktický WC set, ale i mnoho dalších zajímavých 
cen. Vstupné činilo 100 korun a k poslechu a tanci hrála 
skupina Minimax. 

Kapela přilákala Na zámeček plný sál, dokonce 
i někteří měli problém najít si místa na sezení. Doneslo se 
ke mně, že přišlo okolo 170 platících návštěvníků, což je 

pěkná účast. Nebyli to jen 
místní, dorazili někteří 

fotbaloví zástupci z Kasejovic, 
velká parta kamarádů z Řesanic 

a okolí, ale i z jiných koutů 
našeho kraje. Obsluhy se 
chopila paní Boušová, které 
pomáhala celá rodina. 
Taneční parket byl zaplněný 
od začátku až do konce. 

Pokračování na straně 3 
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Letos poprvé-setkání seniorů 
3. 12. 2014 se konal první ročník setkání seniorů z vesnic, které spadají pod obec Mladý 
Smolivec.  

Autobus vyjížděl ve 14:30 z Mladého Smolivce, dále pokračoval po trase do Starého 
Smolivce, Radošic a následně do Dožic. Vše začínalo v 15:00 v hostinci U Křížů 
v Budislavicích. 

A jaký program naše seniory čekal? 

• Vystoupení dětí z MŠ Starý Smolivec 
• Talentované děti z našich obcí 
• Hudební soubor Pšeničky 
• Cimbálovka Milana Broučka 
• Divadlo v podání občanů Smolivecka 

Každý z návštěvníků dostal občerstvení v podobě zákusků, chlebíčků, pilo se, co teklo . 
V 17:00 se podávala večeře-knedlo zelo vepřo. Všichni se olizovali až za ušima. 

A konečně to vypuklo, před 18. hodinou jsem se dočkala toho, kvůli čemu jsem na tuto akci 
dorazila. Ano! Začínalo divadlo, hrála se pohádka Lotrando a Zubejda.  
Podium patřilo hercům z našich obcí. Mohli jsme vidět Evu Kubovou v podobě vypravěče, 
Jana Spoura st. i mladšího, Miroslava Dražana, Zdenku Spourovou, Marušku Křížovou, 
Ivetu Petříkovou st. i mladší, Květu Marešovou st. i mladší, Vlaďku Strejcovou, Svatavu 
Šlaisovou. Musím uznat, že jejich herecké výkony stály za to a bylo se na co koukat. 
Všechno klapalo, neobjevily se ani žádné technické chyby. Troufám si říct, že to bylo velmi 
příjemné zpestření celého večera.  
Po divadle následovalo občerstvení a k poslechu a k tanci hrála opět Cimbálovka Milana 
Broučka. Celý večer končil kolem 20. hodiny a opět byl zajištěn odvoz v podobě autobusu. 
 
Myslím, že patří poděkování všem, 
kteří přišli s nápadem a vymysleli tento den. 
Těm, kteří se o naše občany starali 
a zákusky s večeří od nich senioři dostali. 
Divadlo zahráli, přišli se pobavit,  
naše spoluobčany na chvíli zabavit. 
Děkujeme celé obsluze v hostinci,  
obci, zaměstnancům a paní starostce  
a budeme doufat, že sejdeme se zas po roce. 
 
Zajímá Vás, koho napadlo uspořádat toto setkání a jestli se můžete těšit i příští rok? Nejste 
sami, zeptala jsem se proto naši starostky Evy Kubové na pár otázek. 
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Jak vznikl nápad uspořádat akci setkání důchodců? 
 Nápad nevznikl u nás, setkání důchodců se konalo dávno před tím. Jenže ho vždy pořádalo 
Město Kasejovice za naší finanční výpomoci. Bohužel, letos se žádné setkání 
nepřipravovalo a tak jsme se k tomu rozhodli ze dne na den, že ho uspořádáme u nás. Tak 
"Dámskou jízdu aneb oslavu MDŽ tak trochu jinak" pořádáme již osm let a vždycky se mě 
ženy vyptávaly, nechceme-li uspořádat i setkání důchodců. Že už v Kasejovicích moc lidí 
neznají a že by bylo dobré to uspořádat je jen v našich obcích. No a pak zbylo jen vybrat 
místo a den. No tak místo bylo vybráno rychle, volili jsme bezbariérový prostor, kde nám i 
uvaří. Vyšly nám z toho Budislavice. Určitě by byly vhodné i Radošice a Dožice, které také 
mají téměř bezbariérový přístup, ale pro letošní rok vyhrály Budislavice. No a datum, ten 
bylo najít o dost těžší, protože to bylo na poslední chvíli a sehnat účinkující bylo dost 
náročné. Nakonec se zdařilo a Cimbálovka Milana Broučka, děti z MŠ i soubor Pšeničky 
byly dobrá volba. 

Jak dlouho trvaly přípravy? 
Přípravy setkání trvaly asi tak tři dny, nejprve vše obvolat, pak objednat a nakoupit, no a 
pak jsme pomáhali Marušce Křížů s drobnostmi v přípravách sálu. Jinak příprava teplé 
večeře a nápojů byla na paní hostinské, stejně tak jako větší část přípravy sálu. 
No a příprava divadla - pohádky Lotrando a Zubejda, které bylo v naší režii, tak tam jsme 
měli dva týdny, respektive čtyři zkoušky po dvou hodinách. A trochu času nám stála i 
příprava kulis. 

Byla jsi spokojená s účastí? 
Určitě bylo moc milé, že přišlo téměř 60 občanů v důchodovém věku. V našich obcích 
máme v současnosti 180 občanů starších 60.ti let, takže přišla třetina.  Samozřejmě, že by 
bylo moc hezké, kdyby přišlo lidiček více, ale do Kasejovic jich v posledních letech chodila 
slabá dvacítka. Takže tady u nás to byl úspěch. Třeba se v příštích letech účast ještě zlepší.  

Můžou se na setkání těšit i příští rok? 
Určitě mohou, setkání důchodců bude naše pravidelná předvánoční akce, takže budeme rádi, 
když se bude našim seniorům líbit a budou se jí rádi účastnit. 

Chtěla by si něco vzkázat? 
Vzkázat? Myslím, že jsem jim řekla vše, co jsem měla na srdci. Snad bych ještě chtěla 
poděkovat všem, kteří nám s přípravou pomohli a určitě chci poděkovat všem občanům - 
seniorům, že přišli a vydrželi s námi až do konce.  

Veronika Straková 
Pokračování z titulní strany 

Čas utíkal jako voda, zazněla poslední série písniček a okolo půl třetí byla vánoční 
zábava minulostí. Ovšem tento čas neznamenal, že by se někdo nezdržel. Domů se poslední 
návštěvníci začali rozcházet až o nějakou chvíli později. Taková byla poslední taneční 
zábava v loňském roce ve Starém Smolivci a zdálo se, že byla pěkně náročná. Jen někteří 
zástupci z řad fotbalistů byli schopni jít druhý den na mysliveckou naháňku. Poděkování 
patří všem pořadatelům, paní Boušové a samozřejmě všem návštěvníkům. Doufám, že se 
minimálně ve stejném počtu setkáme příští rok na dalších zábavách.  

Michaela Nesvedová  
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Přednovoroční pochod z obce do obce 
Druhý ročník tohoto novodobého zvyku, pochodu z obce do obce, se konal 

27. prosince 2014 v sobotu. Původní obavy, že občani se už nezapojí, když trasu a vesnice 
dobře znají, byly rozehnány hned v Budislavicích u hostince U Křížů, kde byl naplánován 
začátek pochodu na 13:00. Vyšly necelé dvě desítky lidí a již v Mladém Smolivci nás bylo 
40 a pes. Lidé se přidávali a přidávali. Za hodinu od startu jsme už byli na dosah Starému 

Smolivci. Cesta nebyla moc příjemná, foukal studený vítr, 
ale nikoho to neodradilo. Na společném focení na 
cyklostezce u Anděla jsme se dopočítali již necelých 

osmdesáti lidí a několika čtyřnohých mazlíků. Po 
příchodu snad k nejočekávanějšímu záchytnému bodu 

na trase, pomníku Na Vraždě, již plápolal oheň, o který 
se postaral Honza Spour. Je třeba podotknout, že zde 

bylo pár lidí, kteří šli napřed, a tudíž jsme dosáhli 
ještě většího počtu účastníků, než u Anděla. Všichni 

spokojeně opékali vuřty, popíjeli čaj, někdo sem tam 
s rumíkem. Lidé odtud už odcházeli dle svých potřeb a sil. Kdo chtěl, zastavil se cestou do 
Budislavic v dožické hospodě U Simči. Posilnili se na posledních pár kilometrů a vydali se 
do cíle. Do Budislavic došlo kolem 40 lidí, kteří neodolali a s chutí si objednali polévku, 
kterou Křížů připravili. V nabídce byla česnečka a gulášovka. Naše skupinka dorazila do 
Budislavic asi v půl čtvrté. Kdo chtěl, zůstal už na turnaj, který se v hospodě konal a to 
turnaj v Člověče, nezlob se. Trasa má kolem deseti kilometrů. Bylo to příjemně strávené 
odpoledne. Určitě půjdu i příští rok. 

Jiří Krejčík 

Člověče, nezlob se! 
V sobotu 27. 12. 2014 se konal již 7. ročník oblíbeného turnaje v „Člověče, nezlob 

se“. Zápis do turnaje začal hned po příchodu a malém občerstvení účastníků 
přednovoročního pochodu, kolem půl 5. Každý, kdo se chtěl zapsat, musel vložit zápisné 20 
Kč a poté mu bylo uděleno číslo. Krátce po 17. hodině, když už byli všichni zapsáni, se 
podle udělených čísel vylosovali ke každému stolu 4 hráči. V letošním ročníku se zúčastnilo 
celkem 56 hráčů, což byl podle pořadatelů plný počet. Ještě před začátkem hry byla 
upřesněna pravidla a pak už se mohlo začít hrát. K 14 stolům se usadili hráči každého věku. 
Celkem se hrála 4 kola. Bodování každého kola bylo následující: vítěz získal 4 body, druhý 
v pořadí získal 3 body, třetí získal 2 body a poslední pouze 1 bod. Po každé hře si pak 3 
hráči přesedali k jiným stolům. Hráč, který v prvním kole zvítězil, si nemusel s přesedáním 
dělat žádné starosti. Tento hráč zůstal u stejného stolu po celou dobu turnaje. Hráč, který 
skončil jako druhý, si pak přesedl o jeden stůl vedle. Ten co skončil třetí, se posunul o dva 
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stoly a poslední si pak musel přesednout rovnou o tři stoly. A takto to probíhalo celý večer. 
Někteří z toho byli zmatení, ale to rychle napravili pořadatelé, kteří byli vždy schopni najít 
každému jeho místo. Organizátoři této akce byli jako i v předchozích ročnících Jan Spour a 
Jiří Kovařík. Po celou dobu v sále v hostinci U Křížů panovala velmi hustá a soutěživá 
atmosféra. Když se dohrálo i čtvrté, poslední kolo, což bylo někdy kolem 21 hodiny, začali 
organizátoři sčítat body. Po sečtení bodů muselo ještě dojít k rozstřelu mezi dvěma hráči o 
2. a 3. místo. Ti si dali pro urychlení hru s jednou kuželkou. Přibližně ve 21:15 se 
poděkovalo všem účastníkům za poklidné probíhání turnaje a samozřejmě sponzorům, bez 
kterých by účastníci nedostali své odměny. Ty byly připraveny pro všechny hráče, aby to 
někomu, kdo neměl moc bodů, nebylo líto. Mezi cenami byly např.: kráječe jablek, salámy, 
stěrky na auto, nemrznoucí vody do ostřikovačů, šampaňské, protiskluzová podložka před 
vanu a pro vítěze bylo dokonce připraveno žehlicí prkno. Na prvním místě se umístil 
Houdek Petr, na druhém místě se umístil Kovařík Jiří st. a na třetím místě jsem skončila já 
se svými 14 body. Vítězové se vyfotili se svými medailemi a sklidily veliký aplaus. 
Stanislav Růt, který byl dvojnásobným vítězem předešlých ročníků, letos obsadil 4. místo, 
ale i tak si zasloužil veliký potlesk. A to byl konec 7. ročníku turnaje v „Člověče, nezlob 
se“.  

Tohoto turnaje jsem se nezúčastnila jenom já, ale i 
další 2 naši redaktoři: Veronika Kubová a Jiří Krejčík. A 
jak dopadli oni? Veronika Kubová dopadla o něco lépe 
než Jirka a obsadila 9. místo s loveckým salámem jako 
její cenou. Jirka se umístil na 32. místě a obdržel 
protiskluzovou podložku před vanu. Ale i tak si nevedli 
špatně a příští rok to bude určitě ještě lepší. Pokud jste se ještě 
tohoto turnaje nikdy nezúčastnili, určitě neváhejte a příští 
ročník si nenechte ujít. 

Aneta Slavíčková 

Výročka sboru dobrovolných hasičů Mladý 
Smolivec 

Výroční valné hromady se v SDH Mladý Smolivec obvykle konají v lednu, ovšem 
letos bylo potřeba ji uspořádat dříve. Takže výročka pro rok 2014 se konala 28. prosince 
ještě téhož roku (to znamená, že jsme v roce 2014 stihli hned dvě výročky, což je příjemné). 
Kvůli tomu, že se této události účastnily také děti, rozhodli jsme se výročku odstartovat už v 
17:00. Výbor se raději sešel už v 16:15, aby se vše stihlo pečlivě připravit. 

Program výroček bývá většinou každý rok stejný, proto se o jednotlivých bodech jen 
zmíním, nebudu je nikterak rozepisovat. Jako tradičně bylo prvním bodem programu 
zahájení. Bodem číslo 2 byla volba návrhové a volební komise. Pod číslem 3 se schovávala 
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zpráva o činnosti SDH Mladý Smolivec za rok 2014. Čtvrtým bodem byla zpráva o 
finančním hospodaření SDH za rok 2014. Bodem číslo 5 byla zpráva kontrolní a revizní 
rady SDH za rok 2014. Šestým, a asi nejdůležitějším bodem, byla volba výboru SDH a 
rozdělení funkcí. Někteří členové byli zvoleni znovu, ale přivítali jsme mezi sebou také 
nováčky. Pro zajímavost, starostou SDH byl znovu zvolen pan Miroslav Šustr. Bod číslo 7 
obsahoval projednání plánu činnosti SDH Mladý Smolivec na rok 2015. V pořádí osmý bod 
byla diskuse, ve které si slovo vzala starostka obce Eva Kubová a také pak František Trhlík 
starší. Předposledním bodem bylo usnesení, přesněji řečeno, co výroční valná hromada 
schvaluje a co ukládá. Následoval poslední bod, bod číslo 10 – Závěr. 

Po ukončení výroční valné hromady pro nás byla připravena speciální večeře, a to 
katův šleh. Jelikož jsme hasiči, žízeň po vydatné večeři jsme náležitě uhasili. Večerem nás 
provázel pan Velíšek ze Lnář s bubeníkem (jeho jméno si bohužel nikdo nepamatuje). 
Hudební repertoár pana Velíška byl široký, od dechovek, přes Kabáty až po dětské písničky. 
Zasedací místností také dvakrát prosvištěla mašinka (potřetí už bychom to asi nezvládli). 
Hudba se ze „zasedačky“ ozývala ještě v časných ranních hodinách. Výročka se opravdu 
vydařila, budeme doufat, že konec roku bude stejně klidný, jako tomu bylo doposud. 
HASIČINĚ ZDAR! 

Karolína Černá 

Tento předkrm oživí Vaší tabuli a přivede stolovaní k dokonalosti. Velice 
chutný a rychlý pokrm můžete připravit návštěvě jako malé občerstvení nebo před 
jídlem podávat jako předkrm. 

Italská bruschetta 

Suroviny: 

•   Cherry rajčata 
•   máslo 
• 1ks provensálské bylinky 
•   mozarella 
•   bazalka 
•   sůl, mletý pepř 
• 1ks stroužek česneku 
• 1ks bageta 

Postup: 

1. Bagetu, rajčata a mozzarellu nakrájíme na plátky 
2. Smícháme sůl, provensálské bylinky, rozehřáté máslo, pepř, prolisovaný česnek a ve směsi 

namočíme plátky bagetky 
3. Opékáme je do křupava 
4. Bagetu obložíme mozarellou a rajčaty 
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Zima ve znamení hokeje 
Tak jak fotbalová sezona končí, tak hokejová začíná. Na sušickém ledu je od 

listopadu pořádně rušno a HC Mladý Smolivec si vede velice dobře. 

Pro letošní rok se za náš tým na led postavil Petr Pechr coby brankář, Petr Kub, Jiří 
Růt starší, František Trhlík, Marek Rous, Miroslav Tejral, František a Lukáš Kopřivovi, 
Luboš a Michael Soběhart, Zdeněk Koryťák, Jaroslav Valenta, Jan Vítek, Petr Zlámal, 
Miroslav Fiala, Rudolf Vaniš, Petr Dlouhý, Václav Klain a Jíří Kovařík. 

Před hokejisty je ještě šest kol, ale v této chvíli jsou v tabulce na prvním místě a rvou 
se zuby nehty. Spokojenost je tedy obrovská a všichni jsou rádi, že se každý týden sejdou a 
zahrají si lední hokej. Tento sport je poměrně finančně náročný, protože hráči potřebují 
veškerou výbavu, pronájem ledu vyjde na 1950Kč/1,5hod a cestovní výlohy jsou také 
poměrně velké. Obec Mladý Smolivec se snaží hokejisty, tak jako všechny sportovce 
podpořit a letos jim věnovala 20 000Kč. 

Nejtěžším soupeřem je podle hráčů Agro Blatná. S tímto týmem HC Mladý Smolivec 
remizoval 5:5 a v druhém kole vyhrál 4:3. Mezi nejlepší střelce patří Zdeněk Koryťák a Petr 
Kub, kteří si v letošní sezoně nastříleli 14 gólů. 

Doufejme, že hokejisté první 
místo udrží a budou se moc radovat 
z výhry.  Jak to bude příští rok, se 
prozatím neví, ale i kdyby se hráči 
rozhodli v lize skončit, tak hokeje se jen 
tak nevzdají a nadšenci si pojedou zahrát 
vždycky. 

Já přeji za naše noviny mnoho 
úspěchů a ještě hodně odehraných 
zápasů. 

Kubová Veronika 

 

 

 

 

 

 

Členové redakčního týmu: 

Karolína Černá, Aneta Slavíčková, Veronika 
Straková, Jiří Krejčík, Veronika Kubová, 
Michaela Nesvedová 
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Mikroregion Nepomucko pomáhá regionu 
"Pro mladé i staré, pro zdraví i zábavu" a "Informace po ruce" - to jsou názvy našich dvou projektů 
s dotací převyšující dohromady půl milionu korun, realizovaných v letošním roce v rámci Programu 
rozvoje venkova díky aktivní činnosti Místní akční skupiny svatého Jana z Nepomuku v našem 
regionu. V rámci prvního projektu byly pořízeny herní prvky na venkovní hřiště pro Mladý 
Smolivec (Starý Smolivec, Mladý Smolivec), Třebčice, Mohelnici, Klášter a Spálené Poříčí 
(Lipnici). Nechybí ani stroje pro dospělé/seniory v případě města Nepomuk. Druhý projekt, 
zaměřený na vznik či modernizaci stávajících informačních a návštěvnických center v regionu, se 
pak zaměřil na Nepomuk, Kozlovice, Čmelíny, Měcholupy, Neurazy a Spálené Poříčí, kde byl 
instalován venkovní informační kiosek. Uspěli jsme také v dvouletém kulturním grantu Plzeňského 
kraje a realizujeme projekt Pod pěti hvězdami - Svatý Jan Nepomucký, speciální oživené prohlídky 
města Nepomuk, doplněné podporou výstavy o tomto světci v příštím roce v nadregionálním Muzeu 
jižního Plzeňska v Blovicích či koncertem barokní hudby v milečském kostele. 

Vydali jsme publikaci Osobnosti Nepomu(c)ka od Karla Barocha a spolu s městem Spálené Poříčí i 
brožuru Velká válka a naše malé Spálenopoříčsko od Miroslava Tupého. Spolupracovali na řadě 
regionálních akcí, ať už to byly dvě povedené výstavy ve Spáleném Poříčí v galerii U Červeného 
kohouta, oblíbené gastronomické "zápolení" Nepomucká hnětýnka, Ondřejovský den, beseda Velká 
válka a gastronomie s Václavem Malovickým či koncert Jana Rokyty & Solamente Naturali v rámci 
festivalu 6 týdnů baroka. Účastnili jsme se veletrhu cestovního ruchu ITEP v Plzni či byly opět 
podporovateli činnosti sborníku Pod Zelenou Horou.  
Pomáhali jsme rovněž obcím a dalším organizacím s dotacemi v celkem v 12ti různých dotačních 
titulech, největšími námi zpracovanými projekty ve spolupráci s dotčenými subjekty a památkáři 
jsou v roce 2014 „Obnova salla terreny na zámku Zelená Hora“ a „záchrana vzácných soch Lazara 
Widemanna v Žinkovech“. Součet dotací, které se snažíme dostat do regionu, převýšil v roce 2014 
šest milionů korun, což je u Mikroregionu s ročním rozpočtem pouhých 250.000,- Kč nevídaný jev. 
Zajímavým zpestřením pro turisty by měla být aplikace „Skryté příběhy“ pro chytré mobilní 
telefony, do které jsme zpracovávali náměty všech tras pro jižní Plzeňsko. Spuštěny budou během 
jara a podrobnosti jistě ještě přineseme. Podpořili jsme také částkou 50.000,- Kč činnost Místní 
akční skupiny svatého Jana z Nepomuku. 

A co již nyní chystáme pro rok 2015? Především do něj vykročíme s novým předsedou, Václava 
Kováře nahradil Ing. Jiří Švec, nový starosta města Nepomuk. Pokud vyjdou všechny naše plány na 
výbornou, těšit se můžete například na druhý díl publikace osobností Nepomu(c)ka a publikaci o 
šlechtě z regionálních zámků. Rádi bychom dále prostřednictvím dotací realizovali opravy několika 
pomníků padlých u příležitosti 70. výročí od konce druhé světové války a náhrobků regionálních 
osobností, zřídili novou Naučnou stezku nebo cyklostezku, pokračovali v oživených prohlídkách 
města Nepomuku na téma svatý Jan Nepomucký. Požádáno máme také o výraznou dotaci na první 
červencový prodloužený víkend na zámku Zelená Hora, který má doslova a do písmene svými 
překvapeními vyrazit návštěvníkům dech. Při této příležitosti bychom se měli dokonce vydat spolu 
s vámi až do Vídně. Největším naším přáním ale je, aby celá akce v první řadě pomohla zámku 
Zelená Hora a výtěžek ze vstupného byl věnován do jeho oprav, třeba na spolufinacování obnovy 
zmíněné salla terreny. Ve spolupráci s městem Nepomuk bychom také rádi zavítali na několik 
významných veletrhů cestovního ruchu a obnovili činnost portálu nepomucko.cz.  

Velmi nás také těší, že vzrůstá pozitivní vnímání představitelů členských obcí i veřejnosti k činnosti 
a fungování našeho Mikroregionu, který navázal na svou předchozí a výbornou aktivní činnost z 
doby kolem roku 2000. Věříme, že na vavřínech tentokrát již neusneme. 

 
Pavel Motejzík, manažer Mikroregionu Nepomucko 
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Böhnelky 

Když pražský podnikatel František Lhotský zavítal 20. prosince 1920 do paláce Lucerna za Karlem 
Hašlerem s prosbou, aby jeho bonbony nesly jméno slavného písničkáře, byl údajně nachlazený 
Hašler natolik nadšen onou myšlenkou a silným účinkem, že dal na místě k tomuto záměru svůj 
písemný souhlas. A tak od té doby máme Hašlerky. 

Před Vánoci oslavil své významné životní jubileum PhDr. Richard Böhnel, patriot, umělec a 
především člověk s otevřenou myslí i srdcem. Pro Mikroregion Nepomucko to byla nejlepší 
příležitost k tomu, aby kromě přání všeho dobrého oprášil starou nepomuckou recepturu na dosud 
bezejmenné jablečné bonbony a dal jim po vzoru Karla Hašlera jméno „Böhnelky“. Originálně jsou 
baleny do kornoutů, ozdobených pastely Richarda Böhnela s regionálními památkami. Oslavenec 
byl nápadem potěšen i dojat zároveň. 

Böhnelky nebudou určeny k prodeji, mají vyšší cíl: stanou se jedním z produktů Mikroregionu, 
kterým bude tento svazek obcí oceňovat pomoc drobných dárců v souvislosti s rozvojem regionu, 
dobrovolníků a dalších lidí se srdcem na pravém místě a otevřenou myslí. Poprvé se tak stane 
v červnu 2015 u příležitosti Evropského hlavního města kultury 2015. 

Pavel Motejzík 
Lokální produkty v e-shopu Venkovské tržnice 

www.venkovskatrznice.eu 

Také pozorujete, jak u nás v posledních letech postupně zanikají drobné prodejny, malé provozovny a 
řada živnostníků ukončuje své podnikatelské aktivity? A to i přesto, že většina z nás prý upřednostňuje 
při nakupování lokální výrobky a služby. Zdá se, že zrovna v tomto případě je cesta od slov k činům 
daleká. 

I proto se MAS svatého Jana z Nepomuku pustila do realizace projektu Venkovská tržnice, jehož 
záměrem je podpora místních podnikatelů, živnostníků i drobných producentů. Již v loňském roce 
jsme do většiny domácností regionu distribuovali Katalog podnikatelů a neziskových organizací. 
V elektronické verzi jej najdete na www.venkovskatrznice.eu/katalog. Častokrát pomůže i s tím, 
s čím si v hospodě neví rady.  

Další aplikací připravenou pro všechny lokální producenty a prodejce je elektronický obchod. 
Chcete-li využít e-shop jako prodejce, stačí se zaregistrovat, zadat informace o výrobcích, či službách, 
cenách a případně nahrát fotografie. Registrace i prezentace výrobků je bezplatná. Více informací 
najdete na www.venkovskatrznice.eu/e-shop, nebo vám je rádi poskytneme na e-mailu: 
mas.nepomucko@seznam.cz a tel.: 602 334 882. 

V e-shopu území Nepomucka a Spálenopoříčska je zaregistrováno již 15 subjektů. Patří mezi ně i:  

Luboš Hataj z Měcholup.  

Pan Hataj velmi úspěšně působí na poli včelařství a může zákazníkům 
nabídnout širokou škálu produktů od vosku, medu, propolisu přes 
kosmetiku až po potravinové doplňky. Prodává nejen včelí produkty, ale 
nabízí třeba i potřeby pro včelaře a ochranné pomůcky nezbytné při práci 
se včelami. Jelikož je jeho nabídka opravdu široká, představuje v e-shopu 
venkovské tržnice základní zástupce svých produktů. Vy si je tak můžete 
jednoduše objednat na: http://www.venkovskatrznice.eu/e-
shop/obchod/1083/Vcela-Hataj 

Petra Šampalíková a Michal Arnošt 

Venkovská tržnice 
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ZO ČSOP Spálené Poříčí a MAS svatého Jana z Nepomuku ve spolupráci s Terezou 
Tomanovou, zahradní a krajinářskou architektkou a Alenou Gajduškovou, 

certifikátorkou přírodních zahrad 

                   Vás srdečně zvou na cyklus seminářů                                      

Jak na přírodní zahradu 

 

Na období leden 2015/duben 2015 připravujeme témata: 
1. Druhový a odrůdový sortiment pro přírodní zahrady, aneb musíme znát, 
co sázíme  
… a protože je dobré vědět, jak co chutná, budeme ochutnávat … čaje, sirupy, zavařeniny a další pokrmy 
z produktů přírodních zahrad. 
2. Správná péče o půdu, mikroklima zahrady a jíchy, které pomáhají  
… a zase budeme ochutnávat … první jarní natě a divoké zeleniny a prozradíme vám i recepty na jejich 
zpracování a využití v kuchyni. 
3. Hurá poprvé společně do terénu! 
Nové postupy v zahradě je potřeba především prakticky vyzkoušet. 
 
 

 

 

 

 

V případě zájmu budeme pokračovat s dalšími tématy v období podzim/zima 2015. 

Byli bychom rádi, kdyby se semináře stali příjemným setkáváním příznivců přírodních zahrad, 
příležitostí pro vzájemnou inspiraci, pro výměnu zkušeností, receptů, ale třeba také semen, sazenic a 
výpěstků a také prostorem pro společnou diskusi o dalších společných aktivitách. 

Žijme a chovejme se lokálně, k přírodě šetrně a zdravě! Moudře. 

První seminář Druhový a odrůdový sortiment pro přírodní zahrady 

se uskuteční v úterý 27.1. 2015 od 17,00 hod. 

v Ekocentru ve Spáleném Poříčí (Plzeňská 55, Spálené Poříčí) 

Více informací najdete na www.mas.nepomucko.cz 


